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Protokół nr 64.2023 

sesji Rady Gminy Przytoczna z dnia 20 grudnia 2023 r. 
 

Obrady rozpoczęto 20 grudnia 2023 r. o godz. 14.00 a zakończono  

o godz. 16:55 tego samego dnia, w sali narad Urzędu Gminy Przytoczna. 

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Konrad Golec otworzył LXIII sesję, informując  

o transmitowaniu obrad i przetwarzaniu danych osobowych osób uczestniczących  

w sesji. 

Następnie stwierdził, że na podstawie potwierdzonego w systemie quorum i listy 

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych (nieobecna Beata Góra), 

co wobec ustawowego składu rady gminy, wynoszącego 15 osób, stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – listy obecności radnych, 

sołtysów i zaproszonych gości stanową załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Konrad Golec powitał wszystkich obecnych i zapytał, czy do 

przedłożonego porządku obrad ktoś wnosi uwagi. Następnie zgłosił wniosek  

o rozszerzenie porządku obrad w punkcie 5 na ostatniej pozycji o apel w sprawie 

rozważenia zmiany planów dotyczących przebiegu dróg na wysokości miejscowości 

Wierzbno. Innych wniosków i uwag nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy 

poddał pod głosowanie zgłoszoną zmianę porządku obrad. 

Wyniki głosowania:  

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: Krystian Gabryelski (ZA), Beata Góra (NIEOBECNI), Zbigniew Klusek 

(ZA), Golec Konrad (ZA), Ireneusz Koput (ZA), Maria Kuberska (ZA), Waldemar 

Maciąg (ZA), Sylwester Mędryk (ZA), Piotr Okińczyc (ZA), Mirosław Romanowski (ZA), 

Marcin Strzelewicz (ZA), Angelika Sudoł (ZA), Danuta Szczyszyk (ZA), Sławomira 

Trojanek (ZA), Żaneta Wrona (ZA) 

Następnie przegłosowano porządek obrad z wniesioną zmianą. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: Krystian Gabryelski (ZA), Beata Góra (NIEOBECNI), Zbigniew Klusek 

(ZA), Golec Konrad (ZA), Ireneusz Koput (ZA), Maria Kuberska (ZA), Waldemar 

Maciąg (ZA), Sylwester Mędryk (ZA), Piotr Okińczyc (ZA), Mirosław Romanowski (ZA), 

Marcin Strzelewicz (ZA), Angelika Sudoł (ZA), Danuta Szczyszyk (ZA), Sławomira 

Trojanek (ZA), Żaneta Wrona (ZA) 

 

Rada Gminy Przytoczna obradowała według następującego porządku obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

− otwarcie sesji i stwierdzenie quorum, 

− ustalenie porządku obrad, 

− przyjęcie protokołu sesji nr LXIII Rady Gminy Przytoczna. 

2. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie od 30 listopada do 20 grudnia 2023. 

3. Sprawozdanie z pracy komisji stałych w okresie międzysesyjnym. 
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4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Przytoczna o działaniach 

podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwał: 

• w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok: 

− przedstawienie projektu uchwały, 

− przedstawienie opinii komisji stałych, 

− przedstawienie opinii RIO, 

− stanowisko Wójta w sprawie przedstawionych wniosków komisji stałych, 

− dyskusja nad projektem uchwały i ewentualnie zgłoszonymi poprawkami; 

− głosowanie nad projektem uchwały budżetowej; 

• w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przytoczna na lata 2024-

2030;  

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r.; 

• w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przytoczna na lata 

2023-2030; 

• w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie miejscowości Przytoczna, Nowa 

Niedrzwica i Chełmicko; 

• w sprawie planu pracy Rady Gminy Przytoczna i komisji stałych na rok 2024; 

• Apel o rozważenie zmiany planów dotyczących przebiegu dróg na wysokości 

miejscowości Wierzbno. 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do protokołu sesji Rady Gminy 

Przytoczna nr LXIII nie zgłoszono żadnych uwag, zatem uznaje się protokół za 

przyjęty. 

 

Ad 2.  

 Sprawozdanie z działalności w okresie od 30 listopada do 20 grudnia 2023 

przedstawił Wójt Bartłomiej Kucharyk – załącznik nr 2 do protokołu. Będąc przy głosie 

odniósł się do reportażu telewizyjnego, dotyczącego planowanej inwestycji  

w Lubikówku. 

Przewodniczący Rady Gminy Konrad Golec stwierdził, że powinniśmy unikać 

komunikacji przez „szklany ekran” korzystając z bezpośrednich spotkań. Następnie 

zadał pytania - na jakim etapie jest raport oddziaływania na środowisko, jeśli chodzi  

o wybór przebiegu wariantu obwodnicy miejscowości Przytoczna? Kiedy jest jakaś 

perspektywa zakończenia tego całego procesu? Druga sprawa dotyczy ponownie 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, ale dla ośrodka naszego  

w Lubikowie. Czy ze strony gminy trwają rozmowy, negocjacje z Pszczewskim 

Parkiem Krajobrazowym, jeśli chodzi o ten wniosek, który był głosowany na którejś 

komisji i omawiany przy okazji wizyty Pani dyrektor? Czy tutaj gmina zmieniła 

stanowisko w tej sprawie? 
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Odpowiedzi udzielił Wójt Bartłomiej Kucharyk - jeśli chodzi o pierwsze pytanie, 

postępowanie jest zawieszone, jeśli chodzi o wydawanie decyzji środowiskowej, 

ponieważ cały czas czekamy na pełny raport oddziaływania na środowisko, który 

inwestor ma nam złożyć. Jeśli ten raport wpłynie, to oczywiście będziemy nad nim 

pracować. Póki co postępowanie jest zawieszone. Jeśli chodzi o temat Jeziora 

Lubikowskiego, procedowanego planu tutaj na terenie plaży, w tym przypadku 

oczywiście zmniejszyliśmy zakres opracowania zgodnie tutaj z wolą czy stanowiskiem 

Pszczewskich Parków Krajobrazowych. Wysłaliśmy to do ponownych uzgodnień  

i jeszcze nie mamy odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady Gminy Konrad Golec - czyli zmiana stanowiska, chodzi 

o zmianę treści wniosku, tak? 

Wójt Bartłomiej Kucharyk - zmniejszamy zakres opracowania. 

Przewodniczący Rady Gminy Konrad Golec - konflikt dotyczył tego, że mieliśmy 

we wniosku i grunty nasze gminne i prywatne. 

Wójt Bartłomiej Kucharyk - nie wiem, czy to jest konflikt. To jest, drodzy 

Państwo, uzgodnienie. Na tym polegają uzgodnienia. To jest to samo, jak w tym 

materiale słyszeliśmy, że gmina dostała 4 negatywne odpowiedzi. Nie dostała 

negatywnych, tak? Ale jak się wczytamy w treść tego dalszego merytorycznego 

uzasadnienia, to nie jest tak, że jest negatywne i do kosza. Proszę nie robić 13 metrów, 

tylko zrobić 12, co wynika wprost. My się do tego dostosowujemy i następna opinia 

powinna być pozytywna. To są właśnie uzgodnienia i ustalenia merytoryczne, żeby na 

końcu wypracować taki kształt dokumentu, żeby nikt nie miał wątpliwości co do 

zasadności i prawnego jego funkcjonowania. Tutaj jest to samo. Jak Pan wie, 

chcieliśmy objąć obszary inne, bo wpływały wnioski od posiadaczy gruntów. 

Pszczewski Park Krajobrazowy stoi na innym stanowisku. W związku z powyższym 

przychylamy się w sposób pokorny do ich tutaj ograniczeń i jeszcze raz wysłaliśmy  

z tymi wszystkimi ich uwagami do zaopiniowania ten nasz wniosek. 

Przewodniczący Rady Gminy Konrad Golec - to jest również ważna informacja 

dla Państwa radnych, którzy składaliście to stanowisko, żeby jednak pozostać  

i negocjować cały czas ten wniosek, który był pierwotnie złożony. Do Państwa ta 

informacja dotarła, że teraz już jest zmiana stanowiska w tej sprawie. 

Na tym temat wyczerpano. 

Ad 3. 

Sprawozdanie z pracy komisji stałych przedstawili: 

1) Danuta Szczyszyk Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych, 

2) Piotr Okińczyc Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, 

3) Mirosław Romanowski Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Bezpieczeństwa Publicznego. 

Na tym temat wyczerpano.  

 

Ad 4.  

Przewodniczący Rady Gminy Konrad Golec poinformował o sprawach  

i korespondencji, która wpłynęła do biura. Biuro Rady w okresie międzysesyjnym: 

• prośba mieszkańców Wierzbna o wystosowanie apelu do Ministerstwa 

Infrastruktury wraz z przygotowaną petycją; 
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• pisma z wydziału nadzoru Wojewody Lubuskiego, dotyczące trzech uchwał  

z ostatniej sesji; 

• Postanowienie Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gorzowie Wlkp.  

z dnia18.12.2023 r. – odrzucenie skargi na bezczynność Rady Gminy 

Przytoczna w przedmiocie nieudostępniania usług organizacji komunikacji 

publicznej; 

• korespondencja z Nadleśnictwem Międzyrzecz, dotycząca spotkania w sprawie 

zagospodarowania lasu umiejscowionego w oddziale 114 w miejscowości 

Przytoczna; 

• interpelacja Radnego Waldemara Maciąga w sprawie posadowienia lamp 

oświetleniowych miejscowości Lubikowo; 

• stanowisko lekarzy oddziału dziecięcego Szpitala Międzyrzeckiego; 

• ogłoszenie o wyborach uzupełniających na ławników na kadencję 2024-2027 

do orzekania w Sądzie Rejonowym w Gorzowie Wielkopolskim w sprawach 

zakresu prawa pracy - 1 osoba. 

Będąc przy głosie Przewodniczący Rady Gminy poinformował -  na prośbę kilku, to 

nawet już nie jednej osoby, a kilku seniorów, rozmawiałem tutaj z panią zastępcą 

kierownika, zresztą na Komisji Finansów również ten temat był poruszony. Sprawy 

dotyczące wejścia w życie ustawy sąsiedzka pomoc jest naprawdę duże 

zainteresowane ze strony seniorów, samych seniorów, bo oni również są aktywni nie 

tylko w mediach społecznościowych, ale interesują się i nadążają ze zmianami prawa, 

które dotyczą ich sytuacji, szczególnie osób samotnych. Pani Alicja mi przedstawiła 

taki harmonogram prac i działań, który ma na celu być może zaproponowanie nam 

projektu uchwały, który musi być konieczny, aby można było tą ustawę realizować. 

Na tym temat wyczerpano. 

 

Ad 5. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie uchwały budżetowej na 2024 rok 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Joanna Matuszewska. 

Opinie komisji stałych przedstawili: 

• Danuta Szczyszyk Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych 

• Mirosław Romanowski Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Bezpieczeństwa Publicznego. 

Zastępca Wójta Anna Sawka odczytała: 

• uchwałę nr 606/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Zielonej Górze z dnia 4 grudnia 2023 r. w sprawie wydania opinii  

o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Przytoczna na 2024 rok 

wraz z uzasadnieniem, 

• uchwałę nr 608/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Zielonej Górze z dnia 4 grudnia 2023 r. w sprawie wydania opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu budżetu przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Przytoczna na rok 2024. 

Przewodniczący Rady Gminy Konrad Golec poinformował, że z uwagi na brak 

wniosków komisji  nie ma potrzeby zajmowania stanowiska Wójta w tej sprawie, zatem 
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otworzył dyskusję nad projektem uchwały budżetowej na 2024 rok. W dyskusji głos 

zabrali: 

 Wójt Bartłomiej Kucharyk - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, 

Państwo Radni, Państwo Sołtysi i przede wszystkim Mieszkańcy gminy Przytoczna, 

budżet na rok 2024 to najlepszy prezent, jaki mogłem dostać na gwiazdkę. Prezent, 

który tak de facto wspólnie z Państwem, pracownikami Urzędu, dyrektorami jednostek 

organizacyjnych, prezesem naszej spółki, ale przede wszystkim mieszkańcami gminy 

Przytoczna wspólnie wypracowaliśmy. Za chwileczkę będzie mieli Państwo 

przyjemność głosować nad budżetem na 2024 rok, który jest o 60% wyższy niż ten na 

rok 2023. Same inwestycje to jest ponad 20 000 000 zł, z czego ponad 8 000 000 zł to 

są drogi, na które tak mieszkańcy naszej gminy czekają. To jest 36% budżetu, które 

stanowić będą inwestycje. Nie wiem, czy w historii gminy Przytoczna kiedykolwiek był 

taki budżet. A co Państwu jeszcze chcę powiedzieć dobrego i optymistycznego? Jak 

pracowaliśmy wspólnie nad projektem uchwały budżetowej, wielokrotnie zgłaszaliście 

Państwo swoje uwagi i propozycje do wpisania ich do pierwotnego budżetu gminy 

Przytoczna i wówczas mieliście pełną deklarację, że będą one wpisane w roku 

budżetowym. Co mnie bardzo cieszy? Mimo 56 000 000 zł po stronie wydatków, co 

stanowi ponad 10 000 zł na 1 mieszkańca - to są absolutnie rekordowe liczby, mówię 

to z ogromną satysfakcją i dumą. Wszystko wskazuje na to, że będą to najwyższe  

w województwie lubuskim, ale czas pokaże, ponieważ nie znam wszystkich budżetów 

poszczególnych gmin, nie zaciągamy zobowiązań kredytowych już po raz kolejny. Tak, 

po raz kolejny gmina Przytoczna bez zobowiązania kredytowego mimo 7-milionowego 

deficytu budżetowego pokrytego, tak jak wcześniej tutaj Pani Wicewójt wspomniała  

w pismach przeczytanych z Regionalnej Izby Obrachunkowej, deficytu pokrytego 

własnymi środkami, czyli własnymi środkami gminy. Nie musimy zaciągać 

zobowiązań, możemy wspierać naszą spółkę, możemy inwestować zadania, 

realizować zadania długo tak oczekiwane przez mieszkańców, cieszyć się po prostu  

z tego, że nastąpił taki czas, że nie musimy się drapać po głowie. Ja pamiętam czasy, 

i dzisiaj to o tym powiem, jak byłem radnym gminy Przytoczna w latach 2006-2008  

i gmina była w sytuacji takiej, że, zawsze to powtarzam jako przykład, wówczas 

pracownica jeszcze przedszkola, dzisiaj Pani radna Kuberska, zorganizowała od 

jednego ze sponsorów farbę do pomalowania przedszkola, a my jako Rada Gminy 

przez 2 lata szukaliśmy 15 000 zł w budżecie gminy po to, żeby fizycznie to 

przedszkole pomalować, a farby stały w piwnicy. Takie były czasy. Ja pamiętam czasy, 

kiedy jako radny gminy poszedłem na jeden z festynów do przedszkola i była wielka 

zbiórka kwoty, ja nie wiem, czy to było 2000 zł czy 5000 zł, nie pamiętam, na jedno 

urządzenie do przedszkola. To było w 2008 roku. Wówczas była wielka zbiórka  

i ogromna chwała tym, którzy wrzucili do puszeczki. Czasy się zmieniły. Żyjemy  

w przecudnych czasach, jeśli chodzi o rozwój gminy Przytoczna, a będzie jeszcze 

lepiej, ponieważ jak Państwo widzicie, wiele planów miejscowych, które przyjmujemy, 

wiele inwestycji, które przygotowujemy. Będzie jeszcze lepiej. Ale wracając do budżetu 

na 2024 rok. Budżet historyczny pod wieloma względami, pod względem wydatków, 

pod względem obszerności tych wydatków, pod względem inwestycji, pod względem 

realizowania zadań własnych gminy, pod względem realizacji praktycznie wszystkich 

postulatów kierowników naszych jednostek, którzy co tylko sobie zażyczą, a czasem 

już mówią 'Starczy, już wystarczy tego sprzętu, 
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tego wszystkiego, już mamy dość'. Nie? Jeszcze nie? Jeszcze możemy wpisać, póki 

radni nie przegłosowali. Także życzę Państwu czerpania satysfakcji z głosowania nad 

tym budżetem, mieszkańcom wszelkie pomyślności w realizacji tego budżetu  

i wszystkiego dobrego. To jest naprawdę wyjątkowy dzień dla mieszkańców gminy 

Przytoczna i dla rozwoju gminy Przytoczna. Dziękuję. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mirosław Romanowski - ja w imieniu Komisji 

Finansów, jako przedstawiciel tej komisji, chciałbym Państwu krótko, dosłownie w kilku 

słowach, przedstawić harmonogram prac nad tym ważnym dokumentem dla naszej 

gminy. Pominę już te wszystkie liczby, które tutaj padły, te kwoty, bo one już i były 

przedstawiane przez Panią skarbnik i przez Panią Wicewójt z racji odczytania uchwał 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, ale tak pokrótce, jak wyglądała nasza praca nad tym 

dokumentem. I tak zgodnie z art. 238 ust. 1 z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 

publicznych Wójt Gminy Przytoczna w dniu 15 listopada 2023 roku przedłożył projekt 

uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Radzie Gminy Przytoczna oraz oczywiście 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej. Projekt budżetu opracowany został w oparciu  

o zadania gminy z podziałem na własne i zlecone oraz na podstawie wniosków, które 

wpłynęły do Wójta Gminy Przytoczna do dnia 30 września 2023 roku. Projekt uchwały 

budżetowej został przekazany przez przewodniczącego Rady Gminy pod obrady 

poszczególnych komisji. Przedstawiono również uchwały składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, o której tutaj już wspominałem. I w związku z tym 

29 listopada na posiedzeniu Komisji Finansów oraz Rozwoju Gospodarczego  

i Bezpieczeństwa Publicznego dokonano analizy budżetu gminy Przytoczna na rok 

2024 i komisja stwierdza, że, pomijam już tutaj te kwoty, o których wspominałem, 

planowane przychody umożliwią zbilansowanie budżetu gminy na rok 2024, 

Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2024-2030 została sporządzona zgodnie  

z art. 227 Ustawy o finansach publicznych, projekt uchwały w sprawie urodzin  

i prognozy finansowej zawiera kontynuację przyjętych założeń w obowiązującym WPF-

ie oraz nowe zadania wprowadzone do realizacji w 2024 roku, kwotę długu oraz okres 

spłaty zobowiązań wynikających z zaciągniętych kredytów. Biorąc powyższe pod 

uwagę, Komisja Finansów Rozwoju Gospodarczego i Bezpieczeństwa Rady Gminy 

Przytoczna pozytywnie opiniuje przedłożony przez Wójta Gminy Przytoczna projekt 

budżetu i również Komisja Finansów Rozwoju Gospodarczego i Bezpieczeństwa Rady 

Gminy Przytoczna pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2024-2030. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Gminy Konrad Golec - Pani Skarbnik, pomimo tego, że 

jeszcze podczas posiedzenia Komisji Finansów padało sporo pytań z mojej strony, 

chciałbym o 2 rzeczy jeszcze prosić Panią, aby tutaj padła taka pełna informacja  

w związku z tym, że oglądają nas mieszkańcy mimo wszystko, co się dzieje w trakcie 

sesji. Pierwsze pytanie dotyczy wskaźnika wzrostu wynagrodzeń w ujęciu 

nominalnym. Jest zapisany w projekcie budżetu. Ten wskaźnik to jest o 20%. On 

będzie dotyczył wszystkich pracowników administracji, Urzędu Gminy, obsługi 

jednostek organizacyjnych. Czy to będzie ten poziom? I drugie pytanie, prosiłbym 

jeszcze o komentarz, bo też tutaj nie mówiliśmy, nie rozmawialiśmy o tym podczas 

posiedzenia komisji. Wzrost samodzielnego zobowiązań przez wójta do 4 000 000 zł 

o 1 000 000 zł oraz zaciągania pożyczek do 3 000 000 zł z 2 000 000 zł. Czym to jest 

podyktowane? 
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Skarbnik Joanna Matuszewska - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, i tak 

jak wskazane, zostało w uzasadnieniu, przy opracowywaniu projektu uchwały 

budżetowej na 2024 rok, wzięto pod uwagę wskaźnik wzrostu wynagrodzeń w ujęciu 

nominalnym w wysokości 120%. Oznacza to, że płace czy poziom płac na dzień 31 

grudnia 2023 roku od stycznia 2024 zostanie zwiększony dokładnie o 20% dla 

wszystkich pracowników administracji, chodzi tutaj o Urząd Gminy, Ośrodek Pomocy 

Społecznej, jak i pracowników obsługi oświaty. Może tylko dodam, że póki co  

w projekcie budżetu wskaźnik wzrostu wynagrodzeń dla nauczycieli jest to 12,3%  

z zapowiedzi tutaj Ministra Finansów z października 2023 roku. Wiemy, że Rząd 

planuje inne tutaj wartości, ale dowiemy się o tym później, myślę, że w przyszłym roku 

i wtedy będą też potrzebne pewne zmiany w uchwale budżetowej. Jeżeli chodzi  

o zmiany kwot w roku 2024 w stosunku do roku 2023 w zakresie limitu pożyczek  

i kredytów krótkoterminowych na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego 

deficytu budżetu, tutaj mieliśmy kwotę 2 000 000 zł, w projekcie uchwały wskazano  

3 000 000 zł. Może na początek powiem tak, że jeszcze nie zdarzyło się w gminie 

zaciąganie pożyczek i kredytów krótkoterminowych na pokrycie występującego  

w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu. Niemniej jednak zabezpieczająco na 

wypadek, gdyby środków obrotowych na bieżące wydatki brakowało, jest uruchamiany 

tzw. deficyt przejściowy. bez określania limitu i planu po rozchodach. Jest on też 

spłacany w roku, w którym jest zaciągany. Niemniej jednak kwota została zwiększona 

z uwagi na ogólny wzrost, można powiedzieć, cen, który potem powoduje wyższe 

wartości umów na dostawy czy roboty budowlane. I analogicznie tak również o kwotę 

1 000 000 zł została zwiększona kwota zobowiązań, do której Wójt może samodzielnie 

zaciągać zobowiązania. Chodzi o zwiększenie, wzrost cen i tak jak tu powiedziałam, 

zwiększenie wartości umów jednostkowych, umów na dostawy czy roboty budowlane. 

I zresztą podobnie jak przy deficycie przejściowym, nie zdarza się również to 

samodzielne zaciąganie zobowiązań. Jest to taki jakby troszeczkę bufor 

bezpieczeństwa na wypadek, gdyby wystąpiła sytuacja naprawdę podbramkowa  

i taka, kiedy radni nie mogliby tutaj się zebrać i postanowić o odpowiednich zmianach 

w budżecie, wtedy Wójt mógłby samodzielnie takie zobowiązanie zaciągnąć, ale tak 

jak już wspomniałam, jak do tej pory nie było takiej potrzeby. Zawsze tutaj jest 

możliwość dokonania zmian w budżecie w taki sposób, aby zobowiązanie to zostało 

zaciągnięte już po ustaleniu odpowiedniego limitu w budżecie, w uchwale budżetowej. 

Dziękuję bardzo. 

Radny Marcin Strzelewicz - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Pani 

Skarbnik, ja tylko mam pytanie, bo nie wiem, czy to akurat usłyszałem dobrze, ale tam 

było tej podwyżce 120%, czyli 20% dla urzędników gminy, oświaty i pomocy 

społecznej. A czy do tego też zalicza się Gminny Ośrodek Kultury czy do oświaty, czy 

to pominięte zostało? 

Skarbnik Joanna Matuszewska - również do instytucji kultury zostały 

skierowane informacje służące do opracowania projektów planów finansowych. I tutaj 

informacja ta również zawierała wskaźnik na poziomie 20%. Niemniej jednak plan 

wydatków na wynagrodzenia w Gminnym Ośrodku Kultury nie znajduje się w naszym 

budżecie. Jest to plan finansowy instytucji kultury i tego nie widzimy. Niemniej jednak 

wytyczne dla instytucji kultury wskazywały na poziom 20% wzrostu. Dziękuję. 
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Sołtys Marek Góra - Szanowni Państwo, tu Pan Wójt mówił o byciu radnym. Też 

kiedyś byłem radnym. Budżet wynosił 7 000 000 zł, było o wiele więcej szkół i tak dalej, 

i tak dalej. Ale do czego zmierzam? Gratuluję Państwu tego budżetu, bo wierzę, że go 

uchwalicie i w imieniu całej społeczności rolniczej i chłopskiej chciałbym bardzo 

serdecznie podziękować, że mimo obniżenia tego podatku i zobaczenia problemów 

rolnictwa, ten budżet wygląda tak, jak wygląda. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Gminy Konrad Golec - Budżet jest wyjątkowy, więc ja 

również muszę, nawet należy, abym się do niego odniósł. Wyjątkowy, tak jak Pan Wójt 

podkreślił, 56 000 000 zł to jest o prawie 16 000 000 zł więcej, jeśli chodzi o wysokość 

zaplanowanych wydatków w odniesieniu do ubiegłorocznego budżetu. To jest również 

kumulacja wydatków bieżących. Zaplanowane jest około 35 000 000 zł i wzrost  

w stosunku do ubiegłego roku jest bardzo poważny, bo to jest 6 000 000 zł. Myślę, że 

najbardziej sobie z tego zdaje sprawę Pani skarbnik, dlatego że te wydatki bieżące to 

jest taki trochę zawór, może nie bezpieczeństwa, ale ogranicznik, który towarzyszy 

przy konstrukcji kolejnych budżetów. I te wydatki bieżące rosną naprawdę w bardzo 

dużym stopniu – ponad 6 000 000 zł w ciągu jednego roku. Na pewno to jest związane 

z tym, że ubiegłoroczny rok w ogóle był wyjątkowy z racji wzrostów cen, energii i gazu, 

zagwarantowanych znacznych wzrostów wynagrodzenia minimalnego i wszystkich 

tych rzeczy, które temu towarzyszą. Ale imponująco również wygląda budżet, jeśli 

chodzi o zaplanowane wydatki majątkowe, bo to jest ponad 20 000 000 zł, co stanowi, 

chyba tego jeszcze się nie zdarzyło w historii naszego budżetu, Pani Skarbnik mi tutaj 

potwierdza, ponad 36% zaplanowanych wydatków. 36%! Te 36%, 20 000 000 zł 

oczywiście możemy rozłożyć na takie czynniki proste. Jest tu pewna kumulacja 

inwestycji z roku bieżącego, z różnego rodzaju źródeł dofinansowania zewnętrznych, 

które zostały przeniesione i zaplanowane na rok 2024. Te ponad 20 000 000 zł i łączne 

56 000 zł to powoduje również, że uchwałę, którą podjęliśmy dotyczącą odpisu 

funduszu sołeckiego w wysokości 1% wydatków ogółem, no przyjęła zawrotną kwotę 

– ponad 500 000 zł. I tutaj też Pani Skarbnik doskonale zdaje z tego sprawę, że to jest 

wynikiem tych 56 000 000 zł i niczego innego. Wzrost jest naprawdę bardzo wysoki, 

bo w roku 2023 mieliśmy tylko 388 000 zł. 388 000 zł, wtedy ten rok był 0,9% bodajże. 

Chciałbym zwrócić uwagę w tym budżecie na kilka takich rzeczy, które nie pojawiają 

się co roku. Pierwsza sprawa to jest kontynuacja programu, który rozpoczęliśmy  

w ubiegłym roku, naszego programu z zabezpieczenia naszych własnych środków, nie 

środków zewnętrznych. I dotyczy to program dofinansowania zakupu instalacji 

zbiorników bezodpływowych. Jest tu kwota 200 000 zł zabezpieczona i tu słowa 

uznania dla Pani Wicewójt, która się zajęła tym tematem, przygotowała projekt uchwał. 

Myślę, że to jest ważne pod względem i ekologicznym przede wszystkim, i możliwości 

wyjścia naprzeciw tym mieszkańcom, którzy w tej chwili zastanawiają się nad tym, że 

należałoby tą sprawę przy swoim domostwie uporządkować. Przypomnę, że 

inicjatorem tego był Pan Wójt. Chciałbym zwrócić uwagę, że niestety, mówię to 

niestety, bo zakładaliśmy, że tak nie będzie. Dlatego utworzyliśmy spółkę WOKAMID. 

W ubiegłym roku dofinansowanie, dokapitalizowanie było na poziomie 1 500 000 zł.  

W przyszłorocznym budżecie przewidujemy 1 280 000 zł. Z jakiego powodu, to tutaj 

Pan prezes nam już wyjaśniał przy okazji tegorocznej sytuacji. Ona na razie trwa. 

Mamy nadzieję, że się zmieni. Chociaż kiedy rozmawialiśmy o tej sytuacji finansowej 

spółki i tego dokapitalizowania, to możemy stanąć w momencie takim, że stawki, które 

zostałyby urealnione za sprzedaż wody... Bardzo proszę Państwa, jeszcze chwilę 

wytrzymajcie i oddam głos. Stawki, które w tej chwili zostałyby urealnione za sprzedaż 

wody i odbiór ścieków, myślę, że byłyby nie do zaakceptowania przez wielu 
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mieszkańców, nie ze względu na to, że się nie podoba, tylko nie byłoby ich stać, aby 

te płatności regulować. Także tu staniemy zapewne przed jakimś dylematem kolejnym 

co dalej, bo mamy taką nadzieję, że kolejny rok zmieni sytuację decyzyjną w tej 

sprawie. Chciałbym zwrócić uwagę, że gmina ma zobowiązania. Te zobowiązania 

łącznie to jest ponad 900 000 zł. 118 000 zł to są zobowiązania związane ze spłatą, 

Pani skarbnik może mi podpowiedzieć, kredytu. Natomiast 800 000 zł to jest kolejna 

transza obligacji serii H bodajże z 2018 roku. Mamy to rozpisane w harmonogramie 

spłaty. I tutaj jest ta bardzo dobra informacja, bo też wspomniał o niej Pan Wójt. Nie 

musimy zaciągać zobowiązań. Natomiast to zobowiązanie na kwotę ponad 900 000 zł, 

to naprawdę to jest około 2% wydatków budżetu, czyli tych 56 000 000 zł. Bardzo, 

bardzo mała kwota. W swoich notatkach, które chciałem, żebyśmy to również tutaj, 

chcąc w jakiś sposób zaakcentować ten projekt, również, Panie Marku, uwzględniłem 

ten podatek rolny. Ale nie dlatego, żeby to nagłośnić, tylko dlatego, że faktycznie od 

kilku dobrych lat, długich, w ogóle my tego podatku nie zmienialiśmy. Nawet nie 

podejmowaliśmy żadnych uchwał, on wchodził z urzędu. W tym roku wszyscy wiemy, 

jaka sytuacja zaistniała z importem zboża, z cenami zboża i myślę, że tutaj w Radzie 

była obopólna zgoda, aby w tym przypadku podjąć decyzję o obniżeniu tego podatku. 

Średni wzrost stawek od podatku 15% to nie jest mały wzrost tym bardziej, że wskaźnik 

ministerialny był na poziomie bodajże 12% lub 13%. Te stawki mogły osiągnąć taki 

poziom. Przyjęliśmy takie rozwiązanie, że skoro gmina ma się rozwijać, mają być 

dochody i nie ma tutaj innego wyjścia, no to przynajmniej średni wskaźnik około 15% 

na poszczególnych działach dotyczących podatków powinien być urealniony o te 15%. 

Chciałem zwrócić uwagę na deficyt, o którym tutaj mówiliśmy, była opinia  

z Regionalnej Izby Obrachunkowej, bo deficyt wydaje się naprawdę bardzo duży - 7 

000 000 zł. W odniesieniu do ubiegłego roku szczególnie, kiedy było bodajże koło  

2 500 000 zł z tym, że ten deficyt znalazł bardzo takie, powiedziałbym, spokojne źródło 

sfinansowania w formie nadwyżki budżetowej w kwocie około 4 500 000 zł oraz 

wolnych środków, co znalazło swoje odzwierciedlenie w opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Nastąpiło zwiększenie dotacji podmiotowej dla GOK-u o 200 000 zł 

oraz przedmiotowej o około chyba 20 000 zł na działalność bibliotek. Jest to bardzo 

ambitny budżet. Tych zadań inwestycyjnych w przyszłym roku, nie wiem, czy przyszła 

nowej kadencji Komisji Finansów i Komisji Rewizyjnej wszystkie te inwestycje 

przeanalizować dokładnie naprawdę, bo zanosi się taki rekordowy rok. Co prawda  

w planach zostały te tematy wpisane. No i dobrze się stało. Natomiast ja chciałbym 

wspomnieć o takich rzeczach, o których rozmawialiśmy. które nie znalazły się  

w budżecie i nie zgłaszaliśmy wniosków, bo podjęliśmy taką decyzję, że nie będziemy 

próbowali burzyć konstrukcji, a jeśli to będą ważne rzeczy, to w budżecie na 2024 rok 

w trakcie prac i realizacji środki na te cele powinny się znaleźć. Pierwsza sprawa,  

w tym budżecie są zadania zlecone do realizacji organizacjom prowadzącym 

działalność pożytku publicznego i niestety kwota jest mniejsza ze 105 000 zł na 80 000 

zł. Dla mnie osobiście jako radnego okręgu w Przytocznej żałuję, że nie znalazło się 

zabezpieczenie środków na przygotowanie dokumentacji technicznej na remont, 

budowę i kontynuację chodników na ul. Lipowej. Rozmawialiśmy, tu Pan 

Przewodniczący Komisji Finansów o tym również wspomniał, że w tym budżecie 

również powinna się znaleźć kwota konkretna na realizację zadań związanych  

z działaniami profilaktycznymi. Mam nadzieję, że to się stanie. Deficyt 7 000 000 zł - 

to już o tym wspomniałem i te wydatki bieżące, które mogą stać się kulą u nogi, ale 

nas na razie stać na te wszystkie rzeczy, także nie będzie w tym problemu. Na koniec 

chciałem powiedzieć o rzeczy, która miała miejsce na Komisji Edukacji. Otóż trudno 
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mi zaakceptować, że w budżecie Gminny Ośrodek Kultury nie ma żadnych środków 

do dyspozycji na organizację imprez kulturalno-rozrywkowych. Te środki są przy 

Urzędzie Gminy do dyspozycji Wójta. Uważam, że tak to nie powinno działać. Gminy 

Ośrodek Kultury ma swój statut, ma swój budżet, ma swojego Dyrektora. On powinien 

decydować i mieć całkowite pełnomocnictwo do wydatkowania tych środków, bo w ten 

sposób tworzy się trochę taką inną strukturę samorządową. W związku z tym, że te 

środki, pomimo tego że zgłosiłem wniosek o to, aby zostały przy GOK-u, nie znalazłem 

jego poparcia. Przy 2 osobach przeciw pozostałe 3 się wstrzymały, co rozumiem, że 

jednak również mają wątpliwości, głosując nad tym budżetem, wstrzymam się od 

głosu. Dziękuję bardzo. 

Radny Marcin Strzelewicz - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja 

przepraszam Pani Skarbnik, ja zrozumiałem Pani odpowiedź, tylko mi chodzi bardziej, 

bo ja wiem, że Pan Dyrektor Domu Kultury jest na innych zasadach, ale chodzi mi  

o pracowników, bo nie ma Pana Dyrektora, nie jestem w stanie się go spytać. Czy Pani 

jak widziała ten projekt, czy on zabezpieczył właśnie te pieniądze na te podwyżki? Czy 

w projekcie, który przedstawił na pewno do gminy, czy było to? 

Skarbnik Joanna Matuszewska - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado,  

w projekcie planu finansowego instytucji kultury zostały środki zabezpieczone na 

odpowiednim poziomie. Niemniej jednak kwota dotacji w budżecie czy w projekcie 

budżetu jest tutaj troszkę kwotą inną niż w projekcie planu finansowego. Aktualizację 

tego planu Dyrektor ma obowiązek przedstawić do 22 grudnia. Także 22 grudnia 

będziemy wiedzieć ostatecznie, jak będzie wyglądał plan finansowy tutaj na 2024 rok 

instytucji kultury. Dziękuję. 

W związku z wyczerpaniem tematu Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: Krystian Gabryelski (ZA), Beata Góra (NIEOBECNI), Zbigniew Klusek 

(ZA), Golec Konrad (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Ireneusz Koput (ZA), Maria Kuberska (ZA), 

Waldemar Maciąg (ZA), Sylwester Mędryk (ZA), Piotr Okińczyc (ZA), Mirosław 

Romanowski (ZA), Marcin Strzelewicz (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Angelika Sudoł (ZA), 

Danuta Szczyszyk (ZA), Sławomira Trojanek (ZA), Żaneta Wrona (ZA) 

 

Uchwałę zarejestrowano pod nr LXIV.405.2023 – załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Wójt Bartłomiej Kucharyk - ja bym chciał podziękować przede wszystkim  

i pogratulować wszystkim Radnym, którzy skorzystali z historycznego momentu 

zagłosowania za budżetem, który tak mocno przyczyni się do rozwoju gminy 

Przytoczna i do poprawy życia ich mieszkańców. Gratuluję.  

 

2) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przytoczna na lata 2024-

2030 

Zastępca Wójta Anna Sawka odczytała Uchwałę nr 609/2023 składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 4 grudnia 2023 roku  

w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Przytoczna na lata 2024-2030 przedstawionej wraz  

z projektem uchwały budżetowej na rok 2024 - postanawia skład zaopiniować 
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pozytywnie przedłożony przez Wójta Gminy Przytoczna projekt uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2030. 

Projekt omówiła Skarbnik Joanna Matuszewska - Panie Przewodniczący, Wysoka 

Rado, podsumowując tutaj tą uchwałę, to tu już Państwo dobrze wiecie, że tak 

naprawdę dla 2024 roku są to wartości wynikające z uchwały budżetowej, przeniesione 

do odpowiednich kolumn czy wierszy w zależności od wydruku. No i co ważne - wykaz 

przedsięwzięć. Tak jak Pan przewodniczący wspominał, przedsięwzięć do wykonania 

w przyszłym roku mamy dosyć sporo. Jeżeli chodzi o majątkowe, jest to 20 pozycji, 

bieżących 10, razem 30 przedsięwzięć wieloletnich. Są również zadania, które dopiero 

pojawią się w przyszłym roku. Wszystkie w załączniku nr 2 przedsięwzięcia są 

wymienione z nazwy, jak i z łącznych nakładów od początku realizacji przedsięwzięcia 

aż do jego zakończenia, limit wydatków do 2024 roku oraz jeszcze pozostały limit 

zobowiązań, jakie wójt może tutaj zaciągać w związku z tymi przedsięwzięciami. I tak 

na koniec jedna bardzo ważna rzecz, a tak naprawdę autopoprawka do uchwały, do 

tego projektu uchwały. Chodzi o treść normatywną i podstawę prawną tej uchwały. 

Tutaj ze wskazań Regionalnej Izby Obrachunkowej prośba o to, aby w podstawie 

prawnej przed artykułami z Ustawy o finansach publicznych jako pierwszy wskazać 

art. 18 ust. 2 pkt 15 Ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym. 

Dziennik Ustaw z 2023 poz. 4572, 1463 i 1688. Też taka prośba, żeby we wszystkich 

kolejnych właśnie uchwałach w sprawie zmian potem już Wieloletniej Prognozy 

Finansowej też wskazywać ten art. 18 Ustawy o samorządzie gminnym. Dziękuję. 

W związku z wyczerpaniem tematu Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: Krystian Gabryelski (ZA), Beata Góra (NIEOBECNI), Zbigniew Klusek 

(ZA), Golec Konrad (ZA), Ireneusz Koput (ZA), Maria Kuberska (ZA), Waldemar 

Maciąg (BRAK GŁOSU), Sylwester Mędryk (ZA), Piotr Okińczyc (ZA), Mirosław 

Romanowski (ZA), Marcin Strzelewicz (ZA), Angelika Sudoł (ZA), Danuta Szczyszyk 

(ZA), Sławomira Trojanek (ZA), Żaneta Wrona (ZA) 

 

W głosowaniu nie uczestniczył Radny Waldemar Maciąg, który zwolnił się z dalszego 

udziału w obradach. 

 

Uchwałę zarejestrowano pod nr LXIV.406.2023 – załącznik nr 4 do protokołu. 

 

O godz. 16:00 Przewodniczący Rady Gminy Konrad Golec zarządził 15 minut 

przerwy. Obrady wznowił o godz. 16:15.  

 

3) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

Projekt uchwały wraz ze zgłoszonymi autopoprawkami omówiła Skarbnik Joanna 

Matuszewska. Udzieliła następnie odpowiedzi na pytanie Przewodniczącego Rady 

Gminy o środki przeznaczone na PFRON. 

Innych pytań nie było, zatem Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały 

pod głosowanie. 

Wyniki głosowania: 
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ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: Krystian Gabryelski (ZA), Beata Góra (NIEOBECNI), Zbigniew Klusek 

(ZA), Golec Konrad (ZA), Ireneusz Koput (ZA), Maria Kuberska (ZA), Waldemar 

Maciąg (NIEOBECNI), Sylwester Mędryk (ZA), Piotr Okińczyc (ZA), Mirosław 

Romanowski (ZA), Marcin Strzelewicz (ZA), Angelika Sudoł (ZA), Danuta Szczyszyk 

(ZA), Sławomira Trojanek (ZA), Żaneta Wrona (ZA) 

 

Uchwałę zarejestrowano pod nr LXIV.407.2023 – załącznik nr 5 do protokołu. 

 

4) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przytoczna na lata 

2023-2030 

Pytań i uwag do projektu nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: Krystian Gabryelski (ZA), Beata Góra (NIEOBECNI), Zbigniew Klusek 

(ZA), Golec Konrad (ZA), Ireneusz Koput (ZA), Maria Kuberska (ZA), Waldemar 

Maciąg (NIEOBECNI), Sylwester Mędryk (ZA), Piotr Okińczyc (ZA), Mirosław 

Romanowski (ZA), Marcin Strzelewicz (ZA), Angelika Sudoł (ZA), Danuta Szczyszyk 

(ZA), Sławomira Trojanek (ZA), Żaneta Wrona (ZA) 

 

Uchwałę zarejestrowano pod nr LXIV.408.2023 – załącznik nr 6 do protokołu. 

 

5) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie miejscowości Przytoczna, 

Nowa Niedrzwica i Chełmicko 

Głos w sprawie projektu uchwały zabrali: 

Wójt Bartłomiej Kucharyk – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ten projekt 

uchwały to jest kolejny prezent świąteczny, równie ważny i równie o tej samej wadze 

jak projekt uchwały budżetowej z tego względu, że w momencie, kiedy zaczęliśmy 

procedować tenże plan pod konkretną realizację konkretnego działania, mającego na 

celu dynamiczny rozwój gminy Przytoczna, bo zdajemy sobie sprawę z tego, jaki to 

jest obszar. Mieliśmy przyjemność i okazję spotkać się tutaj z przedstawicielami 

inwestora i wiemy, o jakiej inwestycji mówimy, więc już nie wspomnę o miejscach pracy 

i innych atutach, które będą z tym związane. To również spowodowało dosyć duży 

niepokój mieszkańców przyległych terenów i mieszkańców bloków osiedlowych. Do tej 

pory mieliśmy związane ręce w tej kwestii, ponieważ tak jak Państwu mówiłem to 2,5 

roku temu, kiedy przyjmowaliśmy studium i Plan A, mamy tam grunty klasy III,  

w związku z powyższym trudno było procedować tenże plan. Niemniej jednak jestem 

już po kilku spotkaniach, po kilku rozmowach z nową władzą i wszystko wskazuje na 

to, że ten proces się uda. Jeśli nie spróbujemy, to zobaczymy, ale myślę, że 

przychylność będzie zdecydowanie większa niż do tej pory. W związku z powyższym 

dzisiejsze przyjęcie tej uchwały spowoduje to, że zaczniemy procedować nad planem 

B i uda nam się zrealizować pierwotny plan przy założeniu takim, że fabryka miała 

przede wszystkim być w obrębie miejscowości Chełmicko. Ze względu na te grunty 

klasy III musieliśmy ją odsunąć z kierunku strony w miejscowości Przytoczna. A to 
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procedowanie tego planu pozwoli wrócić do pierwotnych założeń i zrealizować tą 

inwestycję w sposób taki, żeby jak najmniej była uciążliwa dla samych mieszkańców, 

którzy tutaj do nas postulowali w tej kwestii. I jak widać po naszych decyzjach i naszych 

działaniach, nie był to głos niesłyszalny, a wręcz odwrotnie, musiał on niestety 

troszeczkę odczekać i dzisiaj, kiedy są bardziej sprzyjające okoliczności, móc zostać 

procedowany i realizowany. Na dzień dzisiejszy mam do Państwa prośbę o to, 

żebyście przyjęli ten projekt uchwały i w momencie, kiedy zaczniemy go procedować, 

kiedy będę wiedział o większej ilości konkretów tych związanych, o czym Państwa 

informowałem na komisji, z ogromną przyjemnością poinformuję o tym Państwa, jak 

również samych mieszkańców, którzy wielokrotnie do nas zwracali się z różnego 

rodzaju apelami. Standardowo może to już się, że tak powiem, osłyszało i mieszkańcy 

do tego przywykli, ale po przyjęciu tego planu, nie tylko z ogromną przyjemnością,  

a wręcz przekonaniem, będę mógł powiedzieć, będzie dobrze. 

Przewodniczący Rady Gminy Konrad Golec - długo naprawdę rozmawialiśmy 

podczas Komisji Finansów. Myślę, że tu też ważna informacja, którą na koniec 

przekazał pracownik. Zmniejszyć będziemy zawsze mogli. Kwestia dotyczyła takiego 

fragmentu małego klina gruntów położonych przy ulicy w kierunku Rokitna. 

Pytań i uwag nie było, zatem Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały 

pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: Krystian Gabryelski (ZA), Beata Góra (NIEOBECNI), Zbigniew Klusek 

(ZA), Golec Konrad (ZA), Ireneusz Koput (ZA), Maria Kuberska (ZA), Waldemar 

Maciąg (NIEOBECNI), Sylwester Mędryk (ZA), Piotr Okińczyc (ZA), Mirosław 

Romanowski (ZA), Marcin Strzelewicz (ZA), Angelika Sudoł (ZA), Danuta Szczyszyk 

(ZA), Sławomira Trojanek (ZA), Żaneta Wrona (ZA) 

 

Uchwałę zarejestrowano pod nr LXIV.409.2023 – załącznik nr 7 do protokołu. 

 

6) w sprawie planu pracy Rady Gminy Przytoczna i komisji stałych na rok 2024 

Pytań i uwag nie było, zatem Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: Krystian Gabryelski (ZA), Beata Góra (NIEOBECNI), Zbigniew 

Klusek (ZA), Golec Konrad (ZA), Ireneusz Koput (ZA), Maria Kuberska (ZA), 

Waldemar Maciąg (NIEOBECNI), Sylwester Mędryk (ZA), Piotr Okińczyc (ZA), 

Mirosław Romanowski (ZA), Marcin Strzelewicz (ZA), Angelika Sudoł (ZA), Danuta 

Szczyszyk (ZA), Sławomira Trojanek (ZA), Żaneta Wrona (ZA) 

Uchwałę zarejestrowano pod nr LXIV.410.2023 – załącznik nr 8 do protokołu. 

7) Apel o rozważenie zmiany planów dotyczących przebiegu dróg na wysokości 

miejscowości Wierzbno 

Głos w dyskusji zabrali: 

 Przewodniczący Rady Gminy Konrad Golec - Apel jest skierowany do Ministra 

Infrastruktury w Warszawie. Państwo go również macie umiejscowionego na eSesji, 
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On został tutaj przygotowany, tak naprawdę zredagowany po dyskusji, po 

konsultacjach z mieszkańcami. Pan wójt przedstawił na Komisji Finansów taką 

roboczą wersję. Po jeszcze kolejnych konsultacjach ona również nabrała takiego 

dodatkowego kształtu informacji. Ja chciałem tylko zwrócić uwagę na to, że wydaje mi 

się, tak jak zresztą mówiliśmy o tym na Komisji Finansów, że ten apel skierujemy 

również do instytucji związanych z parlamentarzystami, że tak się wyrażę. Myślę, że 

również do Wojewody, żeby on też nabrał takiego szerszego wymiaru.  

 Wójt Bartłomiej Kucharyk – ja się zastanawiam, Panie Przewodniczący, i to 

chciałem zgłosić, czy nie zrobić 3 minut przerwy i nie dopisać  

w tym apelu tych wszystkich osób, o których Pan przecież wspomniał. Adresatów to 

załatwia w jednym sformułowaniu. 

 Przewodniczący Rady Gminy Konrad Golec - Nie, nie, no to forma takiej 

autopoprawki i dopisania tego sformułowania, które pozwoli nam rozesłać to. Tego nie 

ma, dlatego no... W porządku, to zgłaszamy taką autopoprawkę, Tak jak tutaj padła 

propozycja z innej formy apelu, który już robiliśmy, że on również dotrze i zostanie 

zaadresowany, przekierowany do wszystkich w tej chwili aktywnych 

parlamentarzystów z województwa lubuskiego. 

Innych uwag nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt 

apelu pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: Krystian Gabryelski (ZA), Beata Góra (NIEOBECNI), Zbigniew Klusek 

(ZA), Golec Konrad (ZA), Ireneusz Koput (ZA), Maria Kuberska (ZA), Waldemar 

Maciąg (NIEOBECNI), Sylwester Mędryk (ZA), Piotr Okińczyc (ZA), Mirosław 

Romanowski (ZA), Marcin Strzelewicz (ZA), Angelika Sudoł (ZA), Danuta Szczyszyk 

(ZA), Sławomira Trojanek (ZA), Żaneta Wrona (ZA) 

 

Apel zarejestrowano pod nr 6.2023 – załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad 8. 

W sprawach różnych Wiceprzewodniczący Rady Gminy Mirosław Romanowski 

odczytał życzenia świąteczne skierowane do Rady Gminy Przytoczna. Następnie 

Przewodniczący Konrad Golec oraz Wójt Bartłomiej Kucharyk złożyli życzenia 

świąteczne oraz podziękowania za wspólny rok pracy. 

Na tym temat wyczerpano. 

Ad 9. 

W związku z wyczerpaniem spraw i tematów zaplanowanych na niniejszą sesję 

Przewodniczący Konrad Golec zakończył obrady. 

 

                                             Przewodniczący Rady Gminy 

 

                         ……………………………… 

                                        Konrad Golec 

Protokołowała: insp. Anna Woźna 
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Załączniki: 

1) lista obecności; 

2) sprawozdanie wójta z działalności w okresie od 30 listopada do 20 grudnia 2023; 

3) uchwała nr LXIV.405.2023 w sprawie rozpatrzenia petycji o przebudowę placów  

w Przytocznej; 

4) uchwała nr LXIV.406.2023 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Przytoczna na lata 2024-2030; 

5) uchwała nr LXIV.407.2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

6) uchwała nr LXIV.408.2023 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Przytoczna na lata 2023-2030; 

7) uchwała nr LXIV.409.2023 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie miejscowości Przytoczna, Nowa 

Niedrzwica i Chełmicko; 

8) uchwała nr LXIV.410.2023 w sprawie planu pracy Rady Gminy Przytoczna i komisji 

stałych na rok 2024; 

9) Apel nr 6.2023 o rozważenie zmiany planów dotyczących przebiegu dróg na 

wysokości miejscowości Wierzbno. 

 

 


